

Title (en)

Chair-like sitting-device.

Title (de)

Stuhlartige Sitzvorrichtung.

Title (fr)

Dispositif pour s'asseoir en forme de chaise.

Publication

**EP 0252274 A2 19880113 (DE)**

Application

**EP 87107864 A 19870530**

Priority

DE 3623224 A 19860710

Abstract (en)

In a chair-like sitting device (1), having a seat (2) and a backrest, the rest body (3) forming the backrest is held by a swivel arm (4) which projects on one side of the seat (2) and holds the rest body (3) with spacing from the seat (2). The swivel arm (4) can be swivelled forwards and downwards about a swivel axle (6) extending parallel to the front edge (5) of the seat. During the swivel movement, the rest body (3) is guided around the front edge (5) of the seat and passes into a position arranged in front of and below the seat (2), in which position it forms a rest for the lower legs of the seated person which extend through the gap between the rest body and the front edge (5) of the seat. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer stuhlartigen Sitzvorrichtung (1) mit einem Sitz (2) und einer Rückenlehne wird der die Rückenlehne bildende Lehnenkörper (3) von einem Schwenkarm (4) gehalten, der an einer Seite des Sitzes (2) hochsteht und den Lehnenkörper (3) mit Abstand zum Sitz (2) hält. Der Schwenkarm (4) ist um eine parallel zur Sitz-Vorderkante (5) verlaufende Schwenkachse (6) nach vorne unten verschwenkbar. Bei der Schwenkbewegung wird der Lehnenkörper (3) um die Sitz-Vorderkante (5) herumgeführt und gelangt in eine vor dem Sitz (2) und unterhalb von diesem angeordnete Stellung, in der er eine Anlage für die durch den Zwischenraum zwischen ihm und der Sitz-Vorderkante (5) hindurchgreifenden Unterschenkel der sitzenden Person bildet.

IPC 1-7

**A47C 16/04; A47C 7/40; A47B 83/02**

IPC 8 full level

**A47C 13/00** (2006.01); **A47B 39/00** (2006.01); **A47B 83/02** (2006.01); **A47C 7/40** (2006.01); **A47C 9/00** (2006.01); **A47C 15/00** (2006.01);  
**A47C 16/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A47B 83/02** (2013.01 - EP US); **A47C 7/40** (2013.01 - EP US); **A47C 9/005** (2013.01 - EP); **A47C 16/04** (2013.01 - EP US);  
**A47B 2083/025** (2013.01 - EP); **A47B 2200/0072** (2013.01 - EP); **A47B 2200/0096** (2013.01 - EP)

Cited by

EP0473291A1; US7887136B2; US7497515B2; DE4435023A1; EP0476057A4; GB2202138A; GB2202138B; US7571959B2; FR2689737A1;  
EP0980658A1; US11051627B2; CH689578A5; DE19543818C1; EP0775458A1; US5782534A; WO9534457A1; WO2005060795A3;  
WO9309701A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0252274 A2 19880113; EP 0252274 A3 19880525**; DE 3623224 A1 19880121; JP S6399809 A 19880502

DOCDB simple family (application)

**EP 87107864 A 19870530**; DE 3623224 A 19860710; JP 16220287 A 19870629